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Abstract

        
Over a period of 10 years, 82 children were treated for fracture of the femur, with 1 to five simultaneous, additional injuries. Criteria for the order of importance of treatment of the multiple injuries were given by acute, potentially fatal injuries at other localisations. In 80,49 % of the children, their general condition permitted immediate treatment of the femur fracture. 20 % of the cases were treated for potentially fatal injuries of other parts, so that the fracture-therapy was delayed. 2/3 of all the femur fractures were treated early, in 1/3 of cases, treatment was delayed by severe accompanying injuries or insufficient reduction. In over half of all femur fractures, a primary or secondary osteosynthesis was performed.


      
        
Zusammenfassung

        
In einem Zeitraum von 10 Jahren wurden 82 Kinder mit Oberschenkelfraktur und zwischen 1 und 5 gleichzeitigen, zusätzlichen Verletzungen behandelt. Für die Rangfolge der Versorgung der Mehrfachverletzungen waren neben der Oberschenkelfraktur akute, lebensbedrohliche Verletzungen anderer Lokalisationen maßgeblich. Bei 80,49 % der Kinder wurde bei ausreichendem Allgemeinzustand die Oberschenkelfraktur vorrangig versorgt. 20 % der Fälle konnten wegen lebensbedrohlicher Verletzungen anderer Körperteile erst verzögert versorgt werden.
2/3 aller Oberschenkelfrakturen wurden einer Frühversorgung zugeführt, bei 1/3 erfolgte eine Spätversorgung wegen schwerer Begleitverletzungen oder ungenügender Reposition. Bei über der Hälfte aller Oberschenkelfrakturen wurde eine primäre oder sekundäre Osteosynthese durchgeführt.
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